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Referat fra skolebestyrelsesmødet tirsdag d. 19 marts klokken 18.00 - 
21:00  
STED: OBS: Vi mødes i SFOen på første sal i afdeling Toksværd 
 
Inviterede:  
Stine Andersen, Mie Ihlerman Rasmussen, Jesper Gleitze, Ditte-Lene Paustian, Marie Louise Jagd Hoff, Shila 
Høeg, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie Grahn Andersen, Philip Hjemsted Stougaard, Mia Than West, Maj-
Britt Højgard,  
 
Til stede:  
 
Gæster: Steffen Bardram 
 
Fraværende: Ditte-Lene Paustian 
Afbud:  
Mødeleder: Mie Ihlermann Rasmussen  
Referat: Shila 
 
 

Punkt Referat 

Sag 76/MIR 
Godkendelse af referat fra d. 27. februar 

 

Godkendt 

Sag 77/SSA og Steffen 
Specialklasseorganisering i kommende skoleår. 
Steffen kommer og præsenterer oplæg til ny 
organisering af specialklasserne i kommende skoleår, 
baseret på indeværende skoleårs erfaringer og 
problematikker 

Steffen arbejder på at gøre HGS´s specialklasser mere 
målgruppespecifikke, derfor bliver strukturen for 
specialklasserne lavet lidt om fra næste skoleår. 
Der bliver lavet beskrivelser af HGS´s tilbud, så det 
bliver mere transparant hvilken elever der ”høre til” i 
hvilken klasser.  
Man vil gerne, fra politisk side af, standardiser navnene 
på klasserne, så vi skal regne med at vores klasser får 
nye navne i løbet af næste skoleår. 
Nicolaj og Steffen arbejder på at styrke samarbejdet 
med daginstitutionerne, så vi ved tidligt i processen 
hvilke børn der skal starte op hos os, så vi kan tage 
bedre imod de elever, der måtte have særlige behov.  

Sag 78/MIR 
Nyt fra elevrådet 

 

Der er valgt ny elevrådsformand. 
Der er blevet brainstormet om ønsker til udeområdet til 
udskolingen. Lone og Heino har elevrådets ønsker til 
udeområdet. 
 

Pause med spisning 
 

 

Sag 79/ SSA 
Økonomiopfølgning  
Herunder vilkår for budgetopfølgning 

 
Vores budget ser fint ud. 
Dog har vi en ret stor usikkerhed omkring vores 
økonomi. CDS og CKO kommer med meget forskellige 
udmeldinger og revideringer af skolens budget. Det gør 
det usikkert hvordan årets ender ud. 
 
HGS sendte en budgetkontrol hvori vi beskrev, at vi ikke 
kunne sende tal op, da vi er meget usikker på, hvordan 
vores egentlig budget ser ud. 
Det er SB´s holdning, at HGS skal bruge de penge vi får 
tildelt, fordi det er for usikkert om man får lov at 
beholde de penge man sparer op. Skolen skal derfor 
ikke med af skabe overskud. 
HGS bliver ikke kompenseret for vores sekretærløn i 
20.2, det skal vi selv betale. 
 

Sag 80/SSA 
Godkendelse af valgfag til 9. årgang 
På 9. årgang udbydes valgfag, som ikke indgår i den 
”almindelig fagrække” – disse skal jf. 
Styrelsesvedtægten godkendes i skolebestyrelsen. 

Der udbydes halvårsvalgfag på 9. årgang.  
Skolen vil gerne udbyde: volley, krea og brætspil. 
SB, nsker at hvis der skal udbydes tre, så vil de gerne 
have flere fag at vælge imellem. 
De tre valgfag godkendes af SB, 
SB ønsker at elevrådet skal medinddraget i 
mulighederne for udbud af valgfag til næste år.  
 

Sag 81/MIR 
Punkter til samtale med BUU 

SB vil meget gerne drøfte økonomien med BUU og den 
usikkerhed der er. 
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Den 18. april der dialogmøde med BUU for 
skolebestyrelsen. Vi kender endnu ikke det eksakte 
tidspunkt, men vi har ca. 30 minutter pr. skole 
Vi kan forvente at BUU gerne vil runde de to 
nedenstående punkter: 

• Bekymrende elevfravær – perspektiver på 
det 

• Mobiltelefoner og skærme i undervisningen 
• SFO strategien – hvordan kan 

skolebestyrelsen være med til at løfte den ud 
over papiret? 

Og derudover skal vi drøfte hvilke emner, vi ønsker at 

lægge vægt på 
 

SB vil også gerne fortælle BUU at det på ingen måde er 
okay, at disser møder ikke er blevet prioriteret i meget 
lang tid og de ikke overholder styrelsesvedtægterne.  
SB mener ikke, at elevfravær er relevant på disse 
møder, det er skolelederne som ved noget om det. 
SB kan også invitere udvalget ud på skolen. 
Forslag til disposition for mødet: 
Starte med de ikke overholde styrelsesvedtægterne - 
går over til usikkerhed om økonomien og slutter af med 
at invitere dem til at komme på skolen. 

Sag 82/MIR 
Trafik 
Der skal laves et arbejdsgruppe der kan lave udkast 
til princip for trafik, samt lave en samlet ”ønskeliste” 
til ejendomscenteret ifht. regulering og etablering af 
trafikale forhold på Holmegaardskolen – både 
Fensmark og Toksværd. 
 

Marie Louise, Mie og Stine deltager. 
Der er mange ønsker fra HGS som vi aldrig har hørt 
noget om.  
Gruppen laver et udkast til et princip som fremlægges til 
SB. 

Pause  

Sag 83/MIR 
Valg til skolebestyrelsen 
Mie og Stine har lavet orienteringsmateriale 
vedrørende skolebestyrelsesvalg samt tidsplan, som 
vi gerne vil præsentere for skolebestyrelsen, og have 
kommentarer på. 

  
Materiale sendt rundt i SB og div. rettelser og 
kommentar er taget med.  
 
Forslag at lave en gimmick, for at få flere til at engagere 
sig i valget. – skoleuniform – lukning af toiletter – 
søndagsskole– ekstra tysktimer  
Lave en video af det og sendes ud på FB. 
 
Sendes til forældrerådet.  

Sag 84/MIR 
Legeplads Toksværd 

Stine fortæller om muligheder ifht. samarbejde med 
ejendomscenteret 
 

Sag 84/MIR 
Bordet rundt 

• Medlemmer 
• Medarbejdere 
• Ledelsen:  
• Formanden:  

 

At gå til tømre er noget man kan på HGS ligeledes lave 
shelters. 
Meddelelsesbogen er blevet brugt til nogle af skole-
hjemsamtalerne, det er så fedt at se  
Skolen havde besøg af Borgmesteren og 
kommunaldirektøren og TO sang for dem. 
Stine tog dem ud på afdelingerne og mødte 
afdelingslederne, som fortale om hvad afdelingerne pt. 
laver. 
TO har haft besøg af Musik for begynder, det var rigtig 
godt. 
Indskoling lavede også sang og musik for hinanden på 
FE. 
Udskolingen havde besøg af Boyology som lavede musik 
og fortalte om sig selv. 
Specialklasserne er glade for, at ledelsen ser dem og 
deres ønsker. 
Vi er begyndt på fagfordeling og som noget nyt, 
arbejder vi på at der skal være 2 skolehjemsamtaler 
næste skoleår. Kommende skoleår skal der være 
holdtimer fra 1. -9. klasse. Og vi laver Blokdage for alle. 
Personalet er seje at de tager så godt imod alle de nye 
tiltag. 
Vi kommer til at mangle personale pga. f.eks. 
blokdagene, som koster timer. Vi får overført en lærer 
og en børnehaveklasseleder. 
VMED-dag hvor der arbejdes med den psykologisk 
tryghed. 

Ledelsen tager ud af huset torsdag og fredag for at lave 
fagfordeling. 
Formanden håber der kommer mange til SB-valget. 
Formanden er meget spændt på mødet med BUU. 
De nye tiltag om folkeskolen skal vi alle se nærmere. 

 
Sag 85/MIR 
Punkter til kommende møder 

Drøftelse af Regeringens udspil vedr. styrkelse af SB. 
(Maj ell. Juni – temadag?) 
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 Skolen i bevægelse – Nye tiltag i 2024 
Indeordning: Status fra afdelingerne og anbefalinger til 
frikvarterer 
Opfølgning på parkeringspladser 
 

Sag 86/ Orientering / 
Eventuelt 

 

 


